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第一條 依據特殊教育獎補助辦法第四條第三項規定，訂定「國立中興大學特殊教育學生獎補

助辦法」(以下簡稱本辦法)。 

“Regulations Regarding Special Education Students’ Scholarships and Subsidies of the 

National Chung Hsing University” (hereinafter referred to as the Regulations) are 

formulated according to the Subparagraph 3, Article 4 of Regulations Regarding Special 

Education Students’ Subsidies and Awards.  

第二條 申請特殊教育獎補助金之學生，須持有申請成績之學年有效特殊教育學生鑑定證明，

始可申請獎補助金。 

一、 特殊教育學生 

（一）符合下列資格者，發給獎學金： 

1) 前一學年學業平均成績在八十分以上。

2) 上學期與下學期班排名前百分之五十。但就讀碩士班或博士班得不受

班排名限制。

3) 品行優良無不良紀錄。

（三）符合下列資格者，發給補助金：

1) 前一學年學業平均成績在八十分以上而班排名未達前百分之五十；

或七十分以上未滿八十分。

2) 品行優良無不良紀錄。

（三）前一學年參加政府核定有案之國際性競賽或展覽，獲得前五名之成績或相

當前五名之獎項，並領有證明者，發給獎學金。 

（四）前一學年參加政府核定有案之國內競賽或展覽，獲得前三名之成績或相當

前三名之獎項，並領有證明者，發給補助金。 

二、資賦優異學生：前一學年參加政府核定有案之國際性競賽或展覽，獲得前五名

之成績或相當前五名之獎項，並領有證明者，發給獎學金。 

前項申請，獎學金或補助金應擇一申領，同一教育階段不得重複申領，就學期間申領

次數，不得超過其修業年限。 

就讀碩士班或博士班，其每學年修習學分數應至少十二學分。 

Special education students shall hold a valid certificate of identification issued at the school 

year when scores are used for application to apply for special education scholarships and 

subsidies.  

Article 1

Article 2



1. Special education students

(1) Students meeting the following qualification shall be granted scholarship:

1) The average academic score of last school year is above 80 points.

2) Rank top 50% in class rankings of the first and the second semesters, but

students who are enrolled in a master's program or a doctor’s program is not

limited by class ranking.

3) Have good conduct and no violation records.

(2) Students meeting the following qualification shall be granted subsidy:

1) The average academic score of last school year is above 80 points, but fail to

rank top 50% in class rankings in the previous school year; or the average

academic score is between 70 points and 80 points.

2) Have good conduct and no violation records.

3) Students who participate in international competition or exhibition in the

previous school year which is verified and documented by the government

and rank top five or obtain awards equivalent to top five with certificates shall

be granted scholarship.

4) Students who participate in domestic competition or exhibition in the

previous school year which is verified and documented by the government

and rank top three or obtain awards equivalent to top three with certificates

shall be granted subsidy.

2. Gifted students: participate in international competition or exhibition in the previous

school year which is verified and documented by the government and rank top five or

obtain awards equivalent to top five with certificates shall be granted scholarship.

For the above application, scholarship or subsidy shall be selected alternatively, and 

repeated application is not allowed in the same educational phase. Times of application shall 

not be over term of study during attendance at the University.  

For students who are enrolled in a master's program or a doctor’s program, the required 

credits of each school year shall be at least 12 credits. 

第三條 符合前條第一項第一款第二目申請之特殊教育學生，扣除領取獎學金人數後，當年度

特殊教育學生總人數在三人以下，得補助一人；超過三人者，每增加三人，增加補助

一人；餘數未滿三人，得增加補助一人。 

本校經費若足以支應所有申請補助金之特殊教育學生，則無補助名額之限制。 

For special education students who meet application conditions in Item 2, Subparagraph 1, 

Paragraph 1 of above Article 2, if total number of the special education students in current 

year is below 3 after number of students granted scholarship is deducted, one student shall 

be subsidized; if the number is over 3, one more student shall be subsidized for every 

additional 3 students; if number of remaining students is less than 3, one more student shall 

be subsidized.  

Article 3



If expenditure of the University is enough to subsidize all special education students 

applying for subsidy, limitation on quota of students subsidized shall be invalid. 

第四條 前條補助金發放之優先順序依下列條件進行篩選： 

1. 申請學年度之平均成績 (取至小數點第三位)。

2. 持有清寒證明(包含低收入戶、中低收入戶)、特殊境遇家庭者。

3. 身心障礙證明等級，僅持有鑑輔會證明者比照輕度。

若補助金申請人數超過可領取補助金之名額，且無足夠經費支應時，其篩選順序以學

業平均成績高分者為優先，若同分以持有清寒或特殊境遇家庭證明者優先擇取，若仍

有同分，再依身心障礙等級較重者優先擇取。 

The priority of granting subsidy mentioned in previous article shall be screened based on 

the following conditions:  

1. The average score of school year of application (round to the third decimal place).

2. Students holding an underprivileged certificate (including low-income household and

low- and middle- income household) and having families in hardship.

3. The level of those holding the certificate issued by Committee Responsible for

Identification and Placement of Gifted and Disabled Students shall only be equivalent

to the mild level of those holding the disability certificate.

If number of students applying subsidy is beyond quota of students eligible to receive 

subsidy and there is no enough expenditure to support, students with higher average score 

are preferred. For students with the same average score, those holding an underprivileged 

certificate or a certificate of families in hardship shall have priority to be selected. If there 

are still students with the same score, students with higher disability grade shall receive 

preference. 

第五條 本辦法所定獎學金、補助金之類別及金額如下表： 

獎學金、補助金類別及金額表 

類別 
障礙等級 

(依身心障礙證明規定之等級) 

獎學金 

(單位：新

臺幣元) 

補助金 

(單位：新

臺幣元) 

身心 

障礙 

輕度 三萬 一萬 

中度以上 四萬 二萬 

資賦 

優異 

符合特殊教育法第四條，所定學術性向資賦

優異、藝術才能資賦優異、創造能力資賦優

異、領導能力資賦優異或其他特殊才能資賦

優異之學生 

四萬 

未領有身心障礙證明，經各級主管機關特殊教育學生鑑定及就學輔導會鑑定

通過之身心障礙學生，其獎補助金額，比照身心障礙證明輕度等級規定辦理。

Article 4



Categories and amount of scholarship and subsidy specified in the Regulations are as follows: 

Categories and Amount of Scholarship and Subsidy 

Category 

Disability Grade 

(based on level identified on disability 

certificate) 

Scholarship 

(Unit: 

NTD) 

Subsidy 

(Unit: 

NTD) 

Disability  

Mild 30,000 10,000 

Moderate and above 40,000 20,000 

Giftedness 

Gifted students who are gifted in academic 

aptitude, arts, creativity, leadership and 

other areas as specified in Article 4 of The 

Special Education Act. 

40,000 

For disabled students not holding disability certificates but passing the 

identification of special 

education students by competent authorities at all levels and by Committee 

Responsible for Identification and Placement of Gifted and Disabled Students, 

amount of scholarship and subsidy shall be handled as mild level of those holding 

the disability certificate. 

第六條 申請本辦法之獎補助金，需繳交資料如下： 

一、 大專校院特殊教育學生獎補助金申請表。 

二、 在校生學生證正面影本；應屆畢業生為畢業證書影本。 

三、 教育部特殊教育學生鑑定證明影本；若持有身心障礙證明者，需一同檢附影本。 

四、 學期成績單正本(含上、下學期班級排名資訊)。 

五、 若持有其他相關證明文件，需一併於申請時繳交。 

繳交資料於每年十月三十一日截止收件，逾期不予受理。 

To apply scholarship and subsidy specified in the Regulations, the following documents 

need to be submitted: 

1. Scholarship and Subsidy Application Form for Special Education Students of Higher

Education Institutions.

2. Copy of front view of student ID card for students at school; copy of graduation

certificate for current year's graduate.

3. Copy of special education student’s identification certificate issued by Taiwan Ministry

of Education; if a student holds a disability certificate, its copy shall be enclosed

together.

4. Original of Student Transcript (including information on class ranking of the first and

second semesters).

5. If students hold any other relevant certificates, submit upon application together.

Deadline of document submission is October 31st of every year, overdue submissions shall

Article 5

Article 6



not be accepted.  

第七條 本辦法經特殊教育推行委員會會議通過後實施，修正時亦同。 

The Regulations shall be implemented after being approved at a meeting of Special 

Education Promotion Committee. Any amendments thereafter must be handled in the same 

manner. 

Article 7


